
Cr�tiques a lÕEstat per a un projecte aparcat de lÕN-II que ha

fet gastar Òtemps i dinersÓ
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Els alcaldes de Sant Juli� de Ramis i de Sarri� de Ter critiquen en

un repor tatge signat per lÕAcn, que lÕestat espanyol els ha fet gastar

Òtemps i dinersÓ en un projecte per reformar lÕN-II que ha quedat Òen

un calaixÓ. En aquest sentit, Marc Puigti� i Isaac Rami� lamenten

que han destinat m�s de 20.000 euros als avantprojectes per

pacif icar la carretera, que �s titularitat de lÕEstat, per optar als fons

europeus Next Generation. El cost global de lÕobra pujava a uns 23

milions. Els alcaldes asseguren que han compler t amb tot all� que

els han demanat per� que, f inalment, lÕEstat els ha comunicat que

no compleixen els requisits. Puigti� i Rami� creuen que sÕha Òperdut

una opor tunitatÓ per tirar endavant una proposta que suposava Òun

abans i un despr�sÓ per a les poblacions.

Els alcaldes exposen que lÕN-II, antigament la via de comunicaci� principal per carretera per creuar el territori de

nord a sud, sÕha conver tit amb el pas dels anys i el creixement de les poblacions en una l�nia Òque divideixÓ les

poblacions i dif iculta la connectivitat entre nuclis. La carretera �s titularitat de lÕEstat i els dos municipis

lamenten que no sÕhi han fet les inversions necess�ries per rever tir la situaci�, Òpacif icarÓ lÕentorn, millorar-hi la

seguretat i garantir la f lu�desa de pas entre un costat de via i lÕaltre.

Ara, per�, aix� podia canviar. Els alcaldes veien com Òuna opor tunitatÓ la proposta que els va fer lÕEstat, que

consistia en optar als fons Next Generation per impulsar un projecte de reforma integral. Segons lÕalcalde de

Sant Juli� de Ramis, Marc Puigti�, i el de Sarri� de Ter, Isaac Rami�, poder executar aquestes obres suposava

Òun abans i un despr�sÓ per als dos municipis.

ÒEns permetia connectar Sarri� de Dalt amb Sarri� de Baix i viceversa, els ve�ns, els serveis b�sics i acabar, per

f i, amb aquesta separaci� dins el mateix municipiÓ, ha af irmat Rami�. En el cas de Sant Juli�, lÕalcalde assenyala

que suposava posar punt f inal a la desconnexi� entre nuclis: ÒMillorava la mobilitat al municipi i era clau per al

futur i el creixement sostenible de la poblaci�Ó.

ÒMarcava el futur per poder comptar amb una carretera pacif icada, peatonal, on els ve�ns poguessin caminar per

la vorera dÕun nucli a lÕaltre, des dels Sants Metges f ins a Mediny�. �s el projecte que aquest poble es mereixÓ,

ha remarcat Puigti� que apunta que Sant Juli� �s un Òpoble trinxatÓ per les infraestructures i que estaven

ÒorgullososÓ de f inalment poder transformar la poblaci� amb la reforma de lÕN-II. A m�s, lÕalcalde de Sant Juli� de



Ramis �s especialment cr�tic amb la manca dÕinversi� de lÕEstat en el manteniment de la via i af irma que est�

Òtotalment desfasadaÓ.

Els alcaldes af irmen que, per poder optar als Next Generation, van Òc�rrerÓ per redactar els avantprojectes i

tenir-ho tot a punt per aconseguir f inan�ament europeu. Aix� va suposar, a m�s, destinar-hi diners municipals,

Òhores de feina dels t�cnicsÓ i convocar plens extraordinaris per aprovar-lo dins el calendari marcat.

23 milionsEn total, els alcaldes calculen que es van gastar m�s de 20.000 euros en enllestir aquesta

documentaci�. Segons els avantprojectes, pacif icar lÕN-II al seu pas per Sarri� de Ter costaria uns 15 milions

dÕeuros i els treballs a la carretera que creua Sant Juli� pujaria a uns 8 milions.

Despr�s de traslladar la feina feta, els alcaldes exposen que no en van saber res m�s f ins que van solálicitar una

reuni� amb el subdelegat del govern espanyol a les comarques gironines, Pere Parramon. ÒLa sorpresa va

arribar quan ens va dir que no compl�em els terminis i que no podr�em accedir als Next GenerationÓ, ha indicat

Puigti�. Els alcaldes consideren que, sense f inan�ament europeu, Òdif�cilmentÓ lÕEstat trobar� la manera dÕinver tir

m�s de 20 milions en el projecte per als dos municipis.

LÕEstat, despr�s dÕanalitzar el projecte, remarca que no complia els requisits f ixats pels Next Generation. La

subdelegaci� del govern espanyol t� disposici� dÕestar al costat dels ajuntaments per intentar buscar altres vies

per poder desenvolupar el projecte.
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